
לחץ כאן לינק לקובץ:

משחקי הכיס תוכנית:

29/09/2022 תאריך:

11:42:33 שעה:

כאן ב רשת:

חן ביאר : בצל מערכת הבחירות והגבלות
של היועמ"ש, המל"ג אישרה הקמת ועדת

כותרת:

שאול אמסטרדמסקי : ונגיד שלום לחן ביאר, כן, כתבנו, שלום.
חן ביאר : שלום שלום,

שאול אמסטרדמסקי : מה שלומך?
חן ביאר : מה שלומכם? בסדר גמור.

שאול אמסטרדמסקי : איך בצפון? נראה לי יותר טוב מבריטניה,
בסך הכל.

חן ביאר : זהו, אחרי השיחה האחרונה אני די עושה רושם שכן.
ליאל קייזר : הייאוש נעשה יותר נוח, אי שם בואכה חיפה.

חן ביאר : טוב, אתם רוצים להירשם לאוניברסיטה החדשה בגליל?
אתם כבר עושים הכנות?

שאול אמסטרדמסקי : מזל טוב, ברכות.
ליאל קייזר : ... זה חתיכת רילוקיישן, מה יש לה להציע לנו?

שאול אמסטרדמסקי : זה בתל חי, נכון? זה נכון בתל חי?
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חן ביאר : תראו, לפי מה שמסתמן יש כאן הרבה מאוד כותרות
בימים האחרונים, שיכול להיות שחלקן מוקדמות מדי, כי בעצם

אנחנו הולכים לסיפור שהולך אחורה כל כך הרבה שנים, ב2005-
הממשלה של אריאל שרון, קיבלה אז החלטה לבחון הקמת

אוניברסיטה בגליל שאולי הגיע הזמן. והנה, הגענו ל2022-, ואתמול
המועצה להשכלה גבוהה אישרה, אני מקווה שאתם יושבים, הקמת

וועדת היגוי שתבחן את הקמת האוניברסיטה בתל חי.
שאול אמסטרדמסקי : די, באמת?

ליאל קייזר : אה,
שאול אמסטרדמסקי : חשבתי כבר זהו, חשבתי זה דן דיל,

מועודה לוועדה, כן, התקדמתם.
חן ביאר : עכשיו, אנחנו צריך לקחת בחשבון, שאנחנו כמובן כידוע
לכם, בתקופת בחירות, ולכן יש גם הגבלות של היועצת המשפטית
לממשלה, שאי אפשר כרגע ובסופו של דבר להחליט מעבר לכך,
שאול אמסטרדמסקי : אה, באמת? נגיד אם המועצה להשכלה

גבוהה היתה רוצה להחליט אם יקימו אוניברסיטה היא לא היתה
יכולה?

חן ביאר : לא יכולה. לא יכולה.
שאול אמסטרדמסקי : מה אתה אומר?

חן ביאר : לא יכולה, וגם יש הרבה טענות של מי שמתנגד
למהלך, עוד מעט נדבר עליהם, שבסך הכל מדובר באיזה שהוא
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מחטף פוליטי,
ליאל קייזר : זהו, אז המחטף פוליטי, למחטפים פוליטיים בד"כ
יש סיבות, או סיבה אחת, והסיבה אחת היא קולות. אז אם אי

אפשר גם ככה לעשות את זה עכשיו, והתחילו לדבר על זה
עכשיו, או שרת החינוך מדברת על זה עכשיו, אז כנראה שהיא

חושבת שזה יביא לה קולות ממישהו, השאלה מי, מי בעלי
האינטרס שחוגגים על האירוע הזה?

חן ביאר : תראו, יש פה עניין מורכב, קודם כל, באמת האיזור
משווע לזה, וזה נושא שמאז שהוא עלה בפעם הראשונה, אתם
יודעים, תמיד מדברים על זה בוועידות גליל, ושיש יום הגליל
בכנסת, ובכל מיני, שפוליטיקאים באים לכאן לאיזור אז תמיד

מדברים על אוניברסיטה בגליל זה כבר כל כך שחוק וחבוט, שזה
מדהים, זה כל פעם עולה, וזה לא מתקדם לשום מקום, והנה,
הגיעה פתאום יפעת שאשא ביטון, ונהייתה שרת החינוך, עכשיו

היא דוקטור לחינוך, היא היתה סגנית ראש עיריית קריית שמונה,
כלומר זה ברור שהנושא הזה תפור עליה שהיא זאת שתחלץ את
העגלה מהבוץ, וסוף סוף תקבל כאן איזה שהיא החלטה שהיא

משמעותית, אבל, הממשלה קמה, קודם כל העבירו תקציב, שהוכן
פחות או יותר כמו שאתם יודעים ממה שהיה, ולאחר מיכן

התחילו לחשוב על יוזמות קדימה, ואז הגיעו הבחירות ככה שזה
נתקע איפה שהוא בלי יכולת לקדם את זה, ואז התעקשו על
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הוועדה הזאת שתראה לכאורה איזה שהיא התקדמות למרות
שהדרך עוד רחוקה, כי עד שאין תקציב והתקציב יהיה רק

בתוכנית החומש הבאה, שמי יודע מי תהיה הממשלה שתהיה
אחראית עליה, אז ברור לכם שזה עדיין מאוד מאוד רחוק. מה
בכל זאת יש כאן איזה שהיא משמעות להחלטה הזו? המשמעות
היא באמת בקיבוע של תל חי, כמקום שבו תהיה האוניברסיטה

או שלפחות היא תהיה המרכז של האוניברסיטה ושלא יקל הדבר
בעיניכם, זה נושא למחלוקת שמרעידה כאן את האיזור במוסדות

האקדמיים ברשויות המקומיות, כבר שנים רבות.
ליאל קייזר : מי היה רוצה שהאוניברסיטה תהיה אצלו?

חן ביאר : כל המכללות פחות או יותר, היו רוצות לפחות ...
ליאל קייזר : איזה מכללות? תסלח לי שאני פחות בקיאה,

חן ביאר : בעיקר, בעיקר המכללה האקדמית כינרת בעמק הירדן,
שמאוד היתה רוצה להיות חלק משמעותי באירוע הזה, המכללה

האקדמית צפת, מאוד בנתה על זה, כרמיאל שהיא כן אולי תהיה
באיזה שהוא אופן חלק מהמהלך הזה, אם וכאשר יצא אל הפועל,

יש מכללה בגליל המערבי שגם שם דובר, ...
שאול אמסטרדמסקי : כי מה, זה כסף? זה תקציבים? בגלל זה?

או,
חן ביאר  : זה תקציבים, שמשדרגים לגמרי את המוסד האקדמי,

הרבה מאוד תקציבים למחקר, הרבה יותר אנשי סגל, לימודים
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ברמה גבוהה יותר לתארים מתקדמים, מה שאין היום ברוב
המקומות, שדרוג גדול, ולכן כיוון שלא הצליחו המון המון שנים
להחליט איפה זה יהיה, וגם זה נושא שהוא אם אנחנו בסיפורים
מהמאקרו ברמה המקומית מאוד מאוד בוער, וכל ראש רשות עם
הקשרים שלו, עם מי שנמצא בשלטון באותו רגע מנסה לדחוף
ולהביא את זה לכיוון שלו, ולא הצליחו להגיע להסכמות שנים,
ואז היה, היתה איזה שהיא מחשבה שהאוניברסיטה תהיה מעין

אונ' תמנון כזאת, שהיא תהיה יצור רב זרועי,
שאול אמסטרדמסקי : כן,

ליאל קייזר : בוא נחלק אוניברסיטה לכולם, לך מגיע אוניברסיטה,
לך מגיע אוניברסיטה, לך מגיע אוניברסיטה,

שאול אמסטרדמסקי : זה נשמע קצת הגיוני אפילו. קמפוסים.
חן ביאר : אם מסתכלים על זה, עכשיו מעבר לרמה האקדמית,
יכול להיות שיש לזה איזה שהוא הגיון אקדמי, בעיקר שיחסית
המכללות פה מחולקות ברמה די הגיונית, שהן לא דורכות אחת
על השניה, כל אחת מתמחה פחות או יותר בדברים אחרים, וזה
יכול להיות שאקדמית יכול לעבוד. אבל, אם גם רוצים להסתכל

על המעבר, הרי למה כל כך רוצים כאן אוניברסיטה? כי יש איזה
שהיא תקווה, שגם עליה אולי נשים סימן שאלה, שזה יביא רווח

גדול לאיזור, שזה באמת משהו שממנף איזור שלם, כי באים
הרבה סטודנטים, כי הם משתקעים פה, זה הכלכלה תפרח, בערך
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רוצים להיות ב"ש, בסופו של דבר, או לטעום ממה שקרה לב"ש,
עם ההתקדמות של אונ' בן גוריון. וברגע שאתה מחלק את זה על
הרבה מקומות, אתה די מאבד את הרווח הזה. וזה וזה לא כל

כך יורגש. ... זה חסרון גדול,
ליאל קייזר : אז לצורך העניין, אם זה יהיה בתל חי, ותמחל לי
שאני באמת מאוד מאוד גרועה בגיאוגרפיה, מי, מי תהיה הנהנית

העיקרית? לאן, מי תהפוך להיות בירת הסטודנטים של הצפון?
חן ביאר  : אז יש לנו בעצם את קריית שמונה, ואת כל

המושבים והקיבוצים שסובבים אותה. וכאן אבל אני חושב שצריך
רגע לקחת צעד אחורה, אולי מהחגיגה הגדולה, כי גם אם המהלך

הזה יקרה מאוד מהר, זה מצויין, זה יהיה טוב לאיזור, וזה
בוודאי יעזור. אבל צריך לקחת בחשבון עוד משהו. תל חי

כמכללה, כבר היום, בכל מה שנוגע להשפעה על האיזור ועל
הסביבה שלה, היא הצלחה די גדולה. סטדונטים באים, יושבים עם

הלפטופים על הנחל, לומדים, שוכרים דירות, העסקים באיזור
פורחים, זה עושה את העבודה מהבחינה הזאת של לקדם את

האיזור. והבעיה היא שיום אחרי שאותם סטודנטים מסיימים את
התואר שלהם, הם לא נשארים. הם חוזרים למרכז, בעיקר כי אין
להם מקומות עבודה. ולכן נשאלת השאלה, האם עצם הקידום של
המכללה הזו להיות אוניברסיטה, האם זה יפתור את הבעיה? האם
זה מה שיתן את המענה? אני מסופק. כלומר זה, זה יכול מאוד
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לעזור, וזה יהיה מצויין וכולם רוצים את זה, אבל אם זה יבוא
לבד, אם לא יחשבו איך גם משאירים את האנשים האלה

בפריפריה, בגליל, יום אחרי שהם מסיימים את התואר שלהם,
והעבירו פה כמה שנים טובות,

שאול אמסטרדמסקי : לא נעים לי להגיד לך ...
חן ביאר : לא נגיע לשום מקום,

שאול אמסטרדמסקי  : ... בכל האוניברסיטאות שהן לא תל אביב,
מתמודדים עם הבעיה הזו. גם בערים מאוד גדולות. נגיד

בירושלים. כן, חן ביאר, כתבנו בחיפה, תודה רבה כרגיל. ושתהיה
שנה טובה וחתימה טובה.

חן ביאר : שנה טובה לכם, תודה.
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